

<https://www.facebook.com/ACISUiTMENS/>

Akademi Pengajian Islam Kontemporari UiTM Cawangan Negeri Sembilan

BIL: 39/2022



# Buletin

e-ISSN: 2600-8289

Jamadilawal - Jamadilakhir 1443/ Januari 2022

# ACIS

# DIPLOMASI DI ERA NABI MUHAMMAD SAW

eISSN 2600-8289



9 772600 828001

# Generasi Muda Mendepani Cabaran COVID 19

Oleh: **Mohd Hidayat Bin Mahadi**

Pensyarah Akademi Pengajian Islam Kontemporari. UiTM Cawangan Negeri Sembilan

**SEKRETARIAT SOLIDARITI RAKYAT (SSR)** baru-bari ini telah menggemparkan negara dengan penganjuran satu perhimpunan yang dikatakan bertujuan menyatakan solidariti mereka terhadap mangsa wabak Coronavirus (COVID-19). Namun, pihak penguasa Polis Diraja Malaysia (PDRM) telah mengambil tindakan dengan mengenakan kompaun terhadap semua peserta yang terlibat berjumlah 31 orang, dengan jumlah denda sebanyak RM 2000 setiap seorang. Pihak polis menyatakan bahawa tindakan yang diambil adalah termaktub di bawah tiga akta iaitu Seksyen 9 Akta Perhimpunan Aman, Seksyen 21A Akta Pengawalan dan Pencegahan Penyakit Berjangkit 1985, serta Peraturan 10 Peraturan-peraturan Pengawalan dan Pencegahan Penyakit Berjangkit.

Menurut kenyataan media pada 25 Ogos 2021 lalu, SSR telah memaklumkan bahawa mereka berjaya mengumpul sumbangan sebanyak RM 92800 yang melibatkan transaksi dari 688 orang individu. Akhbar harian Kosmo juga melaporkan bahawa kesemua hasil kutipan sumbangan tersebut adalah bertujuan untuk membayar kompaun yang telah dikenakan oleh pihak polis terhadap semua peserta perhimpunan pada 19 Ogos 2021, yang mana jumlahnya adalah sebanyak RM 62000.

Terdapat beberapa senario yang boleh dibincangkan berdasarkan apa yang telah dilakukan oleh SSR. Antaranya, keadaan ini menunjukkan bahawa golongan muda Malaysia cakna akan situasi semasa yang berlaku di Malaysia. Hal ini merupakan satu petanda yang baik. Namun begitu, apa yang mengkususkan ialah tindakan perhimpunan yang dilakukan ternyata jelas melanggar peraturan yang telah ditetapkan oleh kerajaan khususnya dalam usaha membasmi penularan wabak COVID-19. Sebagai rakyat Malaysia yang cintakan negara, adalah menjadi kewajipan kepada kita untuk mematuhi arahan yang dikeluarkan oleh pihak kerajaan bagi membendung wabak COVID-19 daripada menular. Hakikatnya, hampir dua tahun Malaysia telah berusaha mencegah serta mengawal virus COVID-19 daripada menjadi lebih parah. Antaranya menerusi pelaksanaan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP), perisytiharan darurat, penutupan sektor pendidikan, ekonomi dan pelancongan, program vaksinasi kebangsaan, larangan menyambut perayaan keagamaan dan lain-lain lagi. Setidak-tidaknya, jadilah warganegara yang bertanggungjawab dengan menyahut seruan kerajaan untuk tidak mengadakan perhimpunan di kala Perintah Kawalan Pergerakan sedang dikuatkuasakan.

Sememangnya hak asasi manusia menjadi topik perbualan utama iaitu menjadi hak setiap penduduk di Malaysia ini untuk menyuarakan pendapat dan pandangan dengan bebas. Hal ini termasuklah bagi mereka yang menyertai perhimpunan sebagaimana yang dinyatakan di atas. Namun, harus diingat bahawa negara Malaysia mempunyai undang-undang yang wajib diikuti oleh

segenap lapisan masyarakat. Walaupun hak kebebasan untuk bersuara dan berhimpun menjadi agenda, tetapi ianya harus berlandaskan undang-undang dan peraturan semasa yang telah ditetapkan oleh pihak kerajaan. Keadaan yang berlaku ternyata menyimpang daripada apa yang telah ditetapkan oleh pihak kerajaan iaitu SOP Pelan Pemulihan Negara yang melarang apa jua bentuk perhimpunan dalam keadaan Pelan Pemulihan Negara (PPN) Fasa 1 sedang dilaksanakan, di negeri-negeri tertentu seperti Kuala Lumpur, negeri yang berlangsungnya perhimpunan anjuran SSR. Oleh itu, generasi muda harus lebih bijak dalam menyuarakan pandangan dan tidak mudah untuk terikut-ikut emosi, tuntutan sesetengah pihak yang menyuarakan pandangan melalui perhimpunan. Tambahan pula, perhimpunan dalam situasi pandemik COVID-19 akan lebih memudaratkan kesihatan awam.

Sebagai rakyat Malaysia yang bertamadun dan mempunyai etika yang tinggi, semua generasi termasuk generasi muda atau tua perlu patuh dan taat kepada setiap arahan yang telah dikeluarkan oleh pihak kerajaan khususnya dalam usaha melawan wabak COVID-19. Usahlah kita membebani pihak petugas barisan hadapan (frontliners) yang bertungkus lumus siang dan malam semata-mata untuk menjaga ketenteraman dan kepatuhan masyarakat agar akur pada setiap arahan yang dikeluarkan oleh kerajaan. Hakikatnya, tanggungjawab memerangi virus COVID-19 ialah tanggungjawab kita bersama. Tindakan yang bertentangan dengan arahan kerajaan sebagaimana yang telah berlaku dalam perhimpunan yang lalu wajar dijadikan sebagai teladan. Sebagai umat Islam pula, taat kepada pemerintah merupakan tanggungjawab kita sebagai seorang Muslim selagi mana ia tidak melanggar apa yang telah digariskan oleh hukum syarak. Malah, tanggungjawab kita sebagai rakyat Malaysia yang setia dengan kedaulatan undang-undang serta mengaplikasikan sifat sopan dan tatasusila sebagaimana yang disebutkan dalam Rukun Negara, kita harus membuktikan kesetiaan tersebut dengan patuh dan tunduk akan setiap arahan yang telah dikeluarkan oleh pihak kerajaan.

Melalui kepimpinan baru negara di bawah pimpinan Dato' Sri Ismail Sabri Yaakob, diharapkan agar kepimpinan baru ini akan dapat menerajui negara dalam keadaan yang serba mencabar. Golongan muda sepatutnya memberikan sokongan yang penuh terhadap kepimpinan negara serta menunjukkan kematangan dalam memberi buah fikiran dan melakukan tindakan. Hakikatnya, sumbangan golongan muda dalam membangunkan negara dalam situasi pandemik COVID-19 ini amat diperlukan. Tenaga anak muda dalam aktiviti sukarela seperti di Pusat Pemberian Vaksin (PPV) kepada golongan B40 atau kepada golongan yang mengibarkan bendera putih sebagai satu isyarat memerlukan bantuan bahan keperluan hidup, adalah sangat digalakkan. Dengan usaha seumpama ini sahaja yang dapat mengangkat martabat anak muda di mata pemimpin dalam atau pun luar negara. Segala tindakan yang nyata melanggar peraturan yang telah ditetapkan, bukan sahaja akan memberikan nama buruk kepada Malaysia di mata dunia, bahkan akan memberikan impak negatif kepada sosial dan pemikiran rakyat Malaysia sebagai sebuah negara yang beretika dan memiliki nilai kesopanan dan kesusilaan.